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یک    شنبه ۲۰ اسفند 1۴۰۲
۲۹ شعبان 1۴۴۵ - شماره ۲۳۵۳۷

ستاد استهلال دفتر رهبر انقلاب:

سه شنبه ۲۲ اسفندماه
اول ماه مبارک رمضان است

بنا بر اعلام ستاد استهلال دفتر مقام معظم رهبری، سه شنبه 
۲۲ اسفندماه اول ماه رمضان خواهد بود.

حجت الاســلام موحدنژاد، عضو ســتاد استهلال دفتر مقام معظم 
رهبری گفــت: رؤیت هلال ماه مبارک رمضان در روز یکشــنبه 20 

اسفند امکان پذیر نیست.
به گزارش تســنیم، وی خاطرنشان کرد: هلال ماه رمضان در روز 
دوشــنبه 21 اسفند به راحتی قابل رؤیت اســت؛ بنابراین مسلمانان 

خداجوی ایران از روز سه شنبه روزه دار خواهند بود.

رایزنی های سیاسی باقری كنی
با معاون وزیر خارجه ارمنستان

دور جدید رایزنی های سیاسی بین معاونین سیاسی وزرای 
امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و جمهوری ارمنستان روز 

شنبه ۱۹ اسفند در تهران برگزار شد. 
واهان کوســتانیان، معاون وزیر امور خارجه ارمنستان که در راس 
هیئتی به منظور برگزاری دور جدید رایزنی های سیاسی معاونین وزرای 
امور خارجه ایران و ارمنستان به تهران سفر کرده است با علی باقری، 

معاون سیاسی وزیر امور خارجه کشورمان دیدار نمود.
در این دیدار، مهم تریــن موضوعات در روابط دو جانبه و تحولات 

منطقه ای و بین المللی مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت. 
باقری با اشــاره به روند رو به رشــد روابط بین دو کشور همسایه 
و دوســت، بر نقش مؤثر رایزنی های مستمر بین مقامات دو کشور در 

ارتقای سطح همکاری ها تاکید کرد. 
معاون سیاسی وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به اهمیت صلح 
و ثبات پایدار در منطقه و ضرورت تســریع در امضای توافق صلح بین 
آذربایجان و ارمنستان، بر حل و فصل مسائل به دست خود کشورهای 
منطقه تاکید و مداخله بیگانگان در تصمیم گیری های مربوط به منطقه 

را موجب پیچیده تر شدن شرایط و خسارت بار ارزیابی کرد. 
کوستانیان، معاون وزیر امور خارجه ارمنستان، از مواضع جمهوری 
اسلامی ایران در مورد حفظ تمامیت ارضی، حاکمیت و تغییرناپذیری 
مرزهای شناخته شــده بین المللی تشکر و بر اهمیت توسعه روابط با 
جمهوری اسلامی ایران در چارچوب سیاست این کشور مبنی بر تنوع 

بخشی به روابط خود تاکید کرد. 
وی با استقبال از حضور شرکت های ایرانی در طرح های زیرساختی 
ارمنستان، بر همکاری های چندجانبه در چارچوب طرح های حمل ونقلی 

به ویژه کریدور خلیج فارس- دریای سیاه تاکید کرد.
علی باقری با اشاره به وضعیت دردناک و وخیم انسانی در غزه تصریح 
کرد که امروز مسئله غزه، نه  تنها یک نسل کشی آشکار و جنایت علیه 
بشریت است، بلکه یک بحران بزرگ انسانی است که استمرار آن برای 

همگان مسئولیت بین المللی به دنبال دارد.
وی خاطرنشــان کرد: در دنیای امــروز ارتکاب چنین جنایاتی از 
موجودیتی غیر از رژیم اشغالگر قابل تصور نیست و همه دولت ها باید 
تلاش کنند که این فاجعه بزرگ انسانی و تاریخی هرچه زودتر پایان یابد.

فرمانده نیروی انتظامی لرستان:

فرمانده فراجا درجه تشویقی و خودرو 
به پلیس فداكار پلدختری اهدا كرد

 خرم آباد- خبرنگار کیهان:
فرمانــده انتظامــی 
سردار  گفت:  لرســتان 
فرمانده  رادان  احمدرضا 
جبران  علاوه بر  فراجــا 
افسر  به  وارده  خسارت 
فداکار ناجی صندوق رای 

انتخابات؛ یک درجه تشویقی به ایشان اعطا کرد.
ســردار یحیی الهی در آیین تجلیل از افســران فداکار و شهید 
نیروی انتظامی لرســتان که با حضور خانواده های آنان ، اســتاندار 
و تنی چند از مســئولان در محل ســتاد فرماندهی استان برگزار 
شد، افزود: ســتوان صبت الله نصیری از نیروهای فراجا در پلدختر 
در جریــان انتخابات اخیر هنگامی که عده ای برای تخریب یکی از 
صندوق های شــعب اخذ رای هجوم بردند و مبادرت به آتش زدن 
چند دســتگاه خودرو کردند به جای تلاش برای نجات اتومبیلش 
کــه تنها دارایی اش بود و در آتش می ســوخت، صندوق رای را به 
طبقات فوقانی انتقال داد و مانع تخریب آن شــد و عملا ثابت کرد 
همان طــور که حضرت آقا و فرمانده فراجا اعلام کرده اند ، پلیس به 

معنی واقعی کلمه حافظ رای مردم است.
فرمانده انتظامی لرستان افزود: ستوان نصیری در حالی که با بیش 
از  دو دهه خدمت؛ هنوز مستاجر است و تنها دارایی اش یک دستگاه 
خودرو بود ، از اتومبیلش که به اتفاق یک دستگاه خودرو دیگر به آتش 
کشیده شد، گذشــت و صندوق رای را حفاظت کرد که سردار رادان 
فرمانده فراجا به پاس قدردانی از فداکاری این پلیس شایسته؛ علاوه بر 
یک درجه تشویقی؛ دستور دادند یک دستگاه خودرو صفر کیلومتر از 

همان نوع خریداری و به ایشان اعطا گردد.
فرمانده انتظامی لرســتان با تجلیل از خانواده شــهید ســرهنگ 
عبدالرحمان  حقیقی مقدم فرمانده پلیس راه سلسله و دلفان که چند 
روز پیش هنگامی که محور گاماسیاب بر اثر کولاک مسدود شده بود و 
مسافران شامل تعدادی زن و کودک در کولاک گرفتار بودند در حالی که 
می توانست نیروهای تحت امرش را به محل اعزام کند، شخصاً در آنجا 
حضور یافت که هنگام تلاش برای بازگشایی محور لرستان به همدان و 
کرمانشاه بر اثر برخورد یک دستگاه خودرو با ایشان به لقاءالله پیوست.

سردار الهی افزود: تقدیم 1۳ هزار شهید امنیت فراجا کشور و هزاران 
جانباز؛ نشانگر فداکاری و رشادت دلاوران نیروی انتظامی در امر تامین 

امنیت و آرامش مردم است.
در این آیین دکتر فرهاد زیویار اســتاندار لرســتان از سردار الهی 
به عنوان فرمانده ای جهادی و خســتگی ناپذیر نــام برد و با قدردانی 
از فداکاری های ایشــان گفت: به برکــت وجود چنین فرمانده مدبر و 
مردمی که همواره در میدان حضور دارد و تلاش های خســتگی ناپذیر 
نیروی انتظامی استان، انتخابات این خطه در امنیت بسیار بالا برگزار 
شــد و در این انتخابات برخلاف سنوات قبل و انتظار بسیاری، حادثه 

خاصی رخ نداده است.

درمکتب امام

جمهوری اسلامی به لفظ نیست
مملکت ما وقتی مملکت اســلامی اســت که تعالیم اسلام در آن 
باشــد. اگر تعالیم اســلامی در آن نباشد، اســلامی نیست؛ هر چه ما 
بگوییم »جمهوری اسلامی«، جمهوری اسلامی لفظ نیست. با رأی ما 
جمهوری اسلامی تحقق پیدا نمی کند. بله، رژیم رسمی رژیم جمهوریت 
می شود لکن اسلامی نمی شود مگر آنکه احکام اسلام در او جاری  بشود. 
با جریان قانون اساسی هم اسلامی نمی شود؛ با مجلس شورا هم اسلامی 
نمی شــود. اینها همه مقدمه است. وقتی می توانید بگویید که مملکت 
اسلامی است که بازار اسلامی بشود؛ تهذیب نفس باشد؛ نه مثل بازار 
ما که سنگر گرانفروشی و تعدی است! وقتی اسلامی می شود که مرد 

و زن اسلامی بشوند؛ همه افراد اسلامی باشند.
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سردار سلامی:

ما به دنبال احیای عصر طلایی اسلام هستیم
انقلاب  فرمانده  کل ســپاه پاسداران 
اســلامی اظهار داشت: ما به دنبال احیای 
عصر طلایی اسلام هستیم، آن زمانی که 
شکوه دانشمندان مسلمان و ایرانی فضای 
علمی عالم را درمی نوردید، از ابن ســینا 
با ۱8 جلد کتاب قانون که صدها سال در 
اروپا  پزشکی  دانشــگاه های  معتبرترین 
تدریس می شد و ابن هیثم که برای اولین 

بار شکست نور را تشخیص داد.
سردار سرلشکر حسین سلامی، فرمانده  کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در همایش روایت 
چهل سالگی دانشگاه جامع امام حسین)ع( گفت : 
روز گذشته بعد از پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی 
که بعد از رؤیت گزارش ها صورت گرفت، شــاهد 
بودیم معظم له فرمودند که؛ »کار بزرگی صورت 
گرفته اســت و نباید متوقف شود، آفت کارهای 
بزرگ فراغت است و آنچه را هم که به دست آمده، 
به تدریج نابود می کند، سعی کنید ضعف ها برطرف 
شود و این میوه شیرین کار جهادی و علمی کام 

کشور و انقلاب را شیرین تر کند.«
وی افزود: این قضاوت بسیار ارزشمند برای 
دانشگاه طبیعتاً حاصل تلاش های مستمر همه 
فرماندهان و اســاتید گرانقدر است که در یک 
نقطه به این شکل ظهور و تجلی پیدا کرده است.
فرمانده کل ســپاه تصریح کرد:  همچنین این 
موفقیت ها متکی بر اعتماد به نفس و روح الهام یافته 
از کلام امام و بیانات رهبر معظم انقلاب اســلامی 

است که بر ذهن و قلب اساتید نفوذ کرده است.
سردار سلامی اظهار داشت: ما به دنبال احیای 
عصر طلایی اسلام هستیم، آن زمانی که شکوه 
دانشمندان مسلمان و ایرانی فضای علمی عالم 
را درمی نوردیــد، از ابن ســینا با 18 جلد کتاب 
قانون که صدها سال در معتبرترین دانشگاه های 
پزشکی اروپا تدریس می شد و ابن هیثم که برای 

اولین بار شکست نور را تشخیص داد.
وی بیان داشــت: دشمنان امروزی اسلام و 
ایران با اراده ایران سر ستیز دارند، نبرد دشمنان 
با ما بر ســر ارائه یا عدم ارائه مدل اســت، اگر 
الگوی ظهور یک تمدن جدید در پرتوی اسلام 
مستقل از جاذبه سیاسی قدرت ها شکل بگیرد 
ایــن جاذبه جدید حتماً غلبه خواهد کرد و آن 

تمدن شکل خواهد گرفت.
 سرلشکر صفوی:

 باید عمق استراتژیک خودمان را 
۵ هزار کیلومتر افزایش دهیم

سردار سرلشکر سیدیحیی صفوی، دستیار 
و مشــاور عالــی فرمانده کل قــوا نیز در این 
همایش گفت: مؤلفه های موفقیت این دانشگاه 

ترکیبــی از ایمان و اخــلاص و تبعیت از امام 
راحل بوده است.

وی افزود:  بنیانگذاران ســپاه اسلام ناب را 
می شــناختند و ما تفکر اســلام ناب را تفکر 
حضرت امام و امام خامنه ای می شناســیم که 

این تفکر همان تفکر چهارده معصوم است.
دســتیار و مشــاور عالی فرمانده کل قوا 
ادامه داد: علاوه بر این سپاه با علم و عقلانیت 
بــه پیش رفت و جنگ را هم با همین فرمول 
اداره کرد. اکثر فرماندهان جنگ یا دانشجو و 
یا فارغ التحصیل دانشــگاه بودند. ما در تفکر و 
عقلانیت و طرح ریزی های عملیاتی بر دشمن 
تســلط داشــتیم و از نقاط غیرقابل تصور به 

دشمن حمله می کردیم.
ســردار صفوی تاکید کرد: ما چاره ای جز 
عمق بخشــی به دفاع  و امنیت کشور نداریم. 
عمق دفاع استراتژیک ما دریای مدیترانه است 
و ما باید عمق اســتراتژیک خودمان را 5 هزار 

کیلومتر افزایش دهیم.
وی عنوان کــرد: دریای ســرخ و دریای 
مدیترانه نقطه اســتراتژیک است و نیروهای 
دریایی و هوافضای ســپاه بایــد بر این نقاط 
متمرکز شوند چراکه جنگ های آتی دریاپایه 

و هواپایه است.
دبیر شورای امنیت ملی:

کره، روسیه، آلمان و بسیاری از کشورها 
درصدد خرید آب سنگین ایران هستند

همچنین، سردار علی اکبر احمدیان، دبیر 
شــورای عالی امنیت ملی  در همایش روایت 
پیشــرفت چهل سالگی دانشــگاه جامع امام 
حسین )ع( اظهار داشت: امنیت ملی و مصادیق 
آن فراتر از برداشت های سنتی و گذشته است و 

با همه ابعاد زندگی انسان ارتباط دارد.
وی با اشاره به اینکه امنیت ملی دیگر نظریه 
و حرف نیست و امروز ما در میدان با آن درگیر 
هستیم، اظهار داشت: در چند روز اخیر بخش 
عمده ای از درگیری ما با دشــمنان در حوزه 
اجتماعی در انتخابات بود و دشمن بر سر عدم 
حضور مردم در انتخابات شرط بندی کرده بود.
دبیر شــورای عالی امنیت ملی گفت: در 
حوزه اقتصادی هر روز یک تحریم و یک هجمه 
علیه ایران صورت می گیرد و غرب از تحریم به 
عنوان یک ســلاح در مقابل هر کشوری که از 

آنها تبعیت نمی کنند، استفاده می کند.
احمدیان بــا بیان اینکه امروز امنیت ملی 
همه حوزه های کشور و زندگی را دربر می گیرد، 
عنوان کرد: غیر از این نگاه کنیم باخته ایم چرا 
که در مورد انقلاب اسلامی این موضوع بسیار 

عمیق تر مصداق دارد زیرا ستون اصلی امنیت 
ملی ما مردم هستند.

بدون مردم از امنیت ملی
 در هیچ حوزه ای برخوردار نیستیم

وی تأکید کرد: اصولا ستون اصلی امنیت 
ملی ما مردم هستند، انتخابات مصداق اقتدار 
و امنیت ملی ما اســت، ما تقریبا بدون مردم 
از امنیــت ملی در هیچ حــوزه ای برخوردار 
نیســتیم، انقلاب اسلامی توســط مردم به 
پیروزی رســید و تاکنون هــر جا که مردم 
بوده اند توفیق داشته ایم و لذا در همه عرصه ها 
به تعبیر رهبر معظم انقلاب اسلامی هر جایی 
که مردم حضور پیدا کرده اند، پیروزی حاصل 

شده است. 
دبیر شــورای عالی امنیت ملی ادامه داد: 
سپاه هم با مردم شکل گرفته و بدون حضور 
و پشتیبانی مردم هیچ توفیقی نمی توانست 
کســب کند، ما در گذشته تصورمان از مردم 
این بود که باید زندگی مان شبیه آنها باشد، 
در صورتی که بخش عمده مردمی بودن سپاه 

پاسداران در دفاع مقدس رقم خورد.
وی تاکیــد کرد: تصــور نکنید که فقط 
روســیه به دنبــال تجهیــزات دفاعی ایران 
اســت بلکه بســیاری از کشــورها به دنبال 
خرید ســلاح ها و تجهیزات ایران هســتند، 
کره، روســیه، آلمان و بســیاری از کشورها 
درصدد خرید آب ســنگین ایران هستند و 
بهترین کیفیت  آمریکایی هــا  طبق گزارش 
آب سنگین دنیا متعلق به ایران است بنابراین 
باید تولید علم را به تولید ثروت مبدل کنیم.

دبیر شورای عالی امنیت ملی افزود: ما در 
جنگ اگر می خواستیم طبق عرف نیروهای 
مسلح جهانی عمل کنیم قطعاً توفیقی کسب 
نمی کردیم، ما بایــد در میدان عمل تجربه 

کسب کنیم تا به توفیق برسیم.
سردار رفیق دوست:

در آینده نزدیک اثرات و محصولات دانشگاه امام حسین)ع( 
جهان را دربر می گیرد

ســردار محسن رفیق دوســت، وزیر سپاه 
در دوران دفاع مقدس و از پیشکســوتان سپاه 
پاســداران انقلاب اســلامی نیــز در همایش 
روایت پیشرفت 40 سالگی دانشگاه جامع امام 
حسین)ع( طی ســخنانی اظهار داشت: شاید 
تاریخچه این دانشــگاه را که چه بود و چه شد، 

کمتر کسی بداند.
وی ادامه داد: یکی از جاهایی که قبل از 
22 بهمن ما در اختیــار گرفتیم، محل این 
دانشــگاه بود، شــاید 18-19 بهمن بود که 

یکــی از برادرها به نام مجتبی نصیری مامور 
شــد و این جا را در اختیار گرفت و در سال 
62 تصمیم گرفته شــد که به دانشگاه امام 
حسین سپاه مبدل شود و این پیشرفت هایی 

که صورت گرفته است.
وزیر ســپاه در دوران دفاع مقدس تصریح 
کرد: پیش از انقلاب برای دســتگاه حکومتی 
و شــخص شــاه تصمیم گرفتــه بودند که در 
یک مجموعــه ای افرادی شــبیه گلادیاتورها 
تربیت کند، این را از اسنادی که بعدا به دست 
آوردیم متوجه شــدیم، یعنــی جوانانی که به 
لحاظ ظاهری و هیکل استاندارد خاصی دارند 
را در کشور پیدا کنند و اینها افرادی باشند که 
از نظر روحیه و مســائل معنوی هیچی ندانند 
و اگــر چیزی می دانند در ایــن محیط از آنها 
گرفته شــوند، و افرادی را تربیت کنند که از 
دین و مذهب و انســانیت هیــچ بویی نبرند و 

فقط شاه پرست باشند.
وی همچنین اظهار داشــت: ان شاءالله در 
آینده نزدیک اثرات و محصولات این دانشــگاه 

جهان را دربر می گیرد، من غلو نمی کنم.
سردار آهنگر: منشور دانشگاه امام حسین )ع(

مبتنی بر بیانات رهبر انقلاب تدوین شد
همچنین، ســردار ســرتیپ دوم پاسدار 
محمدرضا حســنی آهنگر، رئیس دانشگاه 
 امام حسین )ع( در این همایش اظهار داشت:
چهل ســالگی در فرهنگ ما یــادآور بعثت 
پیامبــر اعظم )ص( اســت، دانشــگاه امام 
حسین )ع( بعد از عملیات خیبر تشکیل شد 
و فلسفه تشکیل آن مبتنی بر آرمان و اهداف 

امام راحل بوده است.
وی افزود: ما سعی کردیم بر اساس فرمایش 
رهبر معظم انقلاب دوره سی ساله دانشگاه را 
مدون و تمام تجربیــات فرماندهان و معاونان 
ســپاه را جمع آوری کنیم تا از تجربه همه آنها 

بهره مند شویم.
رئیــس دانشــگاه امام حســین )ع( ادامه 
داد: در ایــن تجزیــه و تحلیل بــه این نتیجه 
 رسیدیم که منشور دانشگاه را مبتنی بر بیانات

رهبر معظم انقلاب و با بررســی نوساناتی که 
داشــته است، تدوین و افق های خود را مبتنی 

بر آن ترسیم کردیم.
ســردار آهنگر بیان داشــت: رســیدن به 
دانشــگاه تراز اســلامی که مبتنی بر اندیشه 
امامین انقلاب باشد کار بزرگی است که ما آن 
را هدف اصلی خود قرار دادیم و ما برنامه ریزی 
انجام کرده ایم که طی 50 سال آینده رتبه یک 

دنیا را داشته باشیم.

پس  حکام  شورای  فصلی  نشست 
از بررسی موضوعات مختلف از جمله 
موضوع هسته ای ایران، وضعیت نیروگاه 
زاپروژیــا و موضوعــات دیگر بدون 
پایان ایران  دربــاره  قطعنامه   صدور 

یافت.
نشست فصلی شــورای حکام از 4 تا 8 
مارس )14 تا 18 اســفند( در مقر آژانس 

بین المللی انرژی اتمی در وین برگزار شد.
رافائل گروســی، مدیرکل آژانس طبق 
روال گذشــته طی بیانیــه ای در افتتاحیه 
این نشست نیز ادعا هایی را درباره ایران در 

موضوع هسته ای مطرح کرد. 
او مدعی شــد: در ایــران با چالش های 
فزاینده ای مواجه هستیم، زیرا ذخایر اورانیوم 

غنی شــده ایران همچنان در حال افزایش 
است، حتی اگر سطح اورانیوم غنی شده تا 

60 درصد اندکی کاهش یافته باشد. 
شــورای حکام آژانس بین المللی انرژی 
اتمی روز پنجشــنبه، 1۷ اســفند بررسی 
موضوعات مربــوط به ایران را تکمیل کرد 
و هیچ تصمیــم یا قطعنامه ای درباره ایران 

صادر نشد. 
یکــی دیگر از موضوعاتی که از ســوی 
شورای حکام مورد بحث قرار گرفت موضوع 

اوکراین و نیروگاه هسته ای زاپروژیا بود.
شــورای حــکام به قطعنامــه ای که از 
روسیه می خواهد تا نیروهایش را از نیروگاه 
هسته ای زاپروژیا اوکراین )ZNPP( خارج 

کند، رای داد.

کمی بیش از 2 ســال از زمان تســلط 
روسیه بر این نیروگاه می گذرد. 

این چهارمین قطعنامه شــورای حکام 
در موضــوع اقدامات روســیه در ارتباط با 
تاسیسات هسته ای اوکراین بود. نخستین 
قطعنامه در مارس 2022 )اسفند 1400(، 
یک روز پیش از اینکه روســیه بزرگ ترین 
نیروگاه هســته ای اروپــا را تحت کنترل 
درآورد، تصویب شد. آخرین مورد در نوامبر 

2022 )آبان 1401( بود.
سوریه نیز در این نشست مورد بحث و 

گفت وگو قرار گرفت.
گروســی از دعوتی که از سوی فیصل 
المقداد، وزیر خارجه ســوریه برای ســفر 
به دمشــق برای برقراری مجدد گفت وگو 

و فرآیند معنادار و ســازنده برای تسهیل 
شفاف سازی مســائل باقی مانده از گذشته 
دریافت کرده بود، استقبال کرد. این بازدید 
در اواخر ماه مارس و بلافاصله پس از سفر 

به عراق انجام خواهد شد.
این شــورا همچنین توجــه خود را به 
نشست آتی انرژی هسته ای که اولین اجلاس 
در نوع خود اســت که به میزبانی مشترک 
آژانس بین المللی انرژی اتمی و دولت بلژیک 

برگزار می شود، جلب کرد.
بــه گزارش میــزان، مدیــرکل آژانس 
پیش تــر در ایــن رابطــه گفته بــود: این 
فرصتــی عالی برای بحث دربــاره جایگاه 
 انرژی هسته ای در بحث های انرژی کنونی

خواهد بود.

پایان نشست فصلی شورای حکام آژانس؛ قطعنامه ای درباره ایران صادر نشد

مشــاور فرمانده معظم کل قوا در 
امور ارتــش با بیان اینکــه با مرور 
تحولات منطقه ای و بین المللی به این 
باور قطعی رسیده ایم که در  نتیجه و 
جهان امروز، قدرت های ظالم و ستمگر 
جز زبان قدرت با هیچ منطقی آشــنا 
نیســتند، گفت: امروز فقط با قدرت 
و اقتدار ملی اســت کــه می توانیم 
 از حــق و حقوق خود و کشــورمان

دفاع کنیم.
امیر سرتیپ حاتمی، مشاور فرماندهی 
معظم کل قوا در امور ارتش ضمن بازید از 
نمایشگاه دستاوردهای شهید سپهبد علی 
صیاد شــیرازی هوانیــروز ارتش در جمع 
فرماندهان، مدیران و مسئولان ارشد این 
نیرو با بیان اینکه به برکت انقلاب اسلامی، 
شــاهد رشــد، بالندگی، تحریم شکنی و 
اقتدار هوانیروز ارتش هستیم، گفت: امروز 
شاهد آن هستیم که درصد آمادگی رزمی 
هوانیروز به نقطه بســیار مطلوبی رسیده 
و کارهای ابتــکاری و خلاقانه ای همچون 
مجهز شــدن به تجهیزات دید در شب و 
مسلح شدن به موشک های جدید و دوربرد 
که نیاز ضــروری هوانیروز بود، به همت و 
اراده سلسله مراتب فرماندهی ارتش صورت 

گرفته است.
وی افزود: کارکنان جان برکف هوانیروز 
همواره و در همه برهه های حساس تاریخ 
انقلاب، پاسدار حریم اسلام، کشور و مدافع 
ارزش های والای انقلاب اســلامی بوده و 
در آزمون هــای بزرگــی همچون پیروزی 
شکوهمند انقلاب اسلامی، غائله کردستان، 
حماسه هشت سال دفاع مقدس، عملیات 
غرورآفرین مرصاد، مشارکت در پروژه های 

عظیم ملی و به خصوص در بلایای طبیعی 
همچون ســیل، زلزله و... و. با احســاس 
مســئولیت مضاعف در کنار و جان فدای 

ملت بوده اند.
مشــاور فرمانده معظم کل قوا در امور 
ارتش با اشــاره به نقش کارکنان هوانیروز 
ارتش در برقراری آرامش و امنیت کشــور 
تصریح کرد: خلبانان، کادر فنی، ستادی و 
پروازی هوانیروز ثابت کردند که در هنگامه 
خطر و تهدید و در برقراری آرامش و امنیت 
کشور نقش بســزایی داشته و با ایثار و از 
خود گذشتگی، خدمات ارزنده  خود را در 

طبق اخلاص گذاشته اند.
امیر حاتمی با اشــاره به جنایات رژیم 
صهیونیســتی در سرزمین های اشغالی به 
ویژه غزه ادامه داد: متاســفانه کشور های 
مدعی حقوق بشــر، یکی پس از دیگری، 
قطعنامه های شــورای امنیت را در جهت 
آتش بس و جلوگیری از کشــتار روز افزون 
مردم غزه بــا وقاحت تمام وتو می کنند و 
با این رفتارشان هویت، صلاحیت و اعتبار 
خود و ســازمان ملل و سایر سازمان های 

بین المللی را به تمسخر گرفته اند.
امیر ســرتیپ حاتمی با بیان اینکه با 
مرور تحولات منطقــه ای و بین المللی به 
این نتیجه و باور قطعی رســیده ایم که در 
جهان امروز، قدرت های ظالم و ستمگر جز 
زبان قدرت با هیچ منطقی، آشنا نیستند، 
تاکید کرد: امروز فقط با قدرت و اقتدار ملی 
است که می توانیم از حق و حقوق خود و 

کشورمان دفاع کنیم.
وی تصریح کــرد: مقام معظم رهبری 
بارهــا تاکید فرموده اند کــه تنها با »قوی 
شــدن« می توانیم امنیت خــود را حفظ 

کرده و در مســیر پیشرفت و تمدن سازی 
قرار گرفته و از آرمان های والای انقلاب و 
شــهدای عزیز و دستاوردهای ملت بزرگ 

ایران اسلامی محافظت کنیم.
مشــاور فرمانده معظم کل قوا در امور 
ارتش با بیان اینکه قدرت دارای مؤلفه های 
متعددی است، خاطرنشان کرد: مهم ترین 
مؤلفه قدرت،مؤلفه نظامی است که می تواند 
از ســایر مؤلفه های اقتصادی، سیاســی، 

فرهنگی، اجتماعی و... محافظت کند.
امیر حاتمی با بیــان اینکه با پیروزی 
انقلاب اســلامی، دشمنان این ملت تصور 
می کردنــد با خروج مستشــاران نظامی، 
بالگردهای هوانیروز  و  تمامی تجهیــزات 
زمینگیر شــده و به آهن پاره هایی تبدیل 
خواهد شد، گفت: با نفس قدسی بنیانگذار 
کبیر انقلاب اســلامی و بعد از آن هدایت 
فرماندهی معظم  راهبری های حکیمانه  و 
کل قــوا حضرت امام خامنــه ای و همت 
جوانــان انقلابی و مؤمن، نه تنها هوانیروز 
در دوران انقلاب با مشــکل و وقفه مواجه 
نشد، بلکه توانست با خودباوری، تحریم های 
ظالمانه را شکســته و با بهره گیری از علم 
و دانــش بومــی، هوانیروز را بــه جایگاه 
 واقعی خود و در تــراز تهدیدات احتمالی

برساند.
وی با بیان اینکه بر اساس حکم تاریخ، 
هر کشــوری که نتواند از ملت، آرمان ها، 
ارزش ها و مرزهای خود دفاع کند محکوم 
به شکست، تجاوز و نابودی است، تصریح 
کرد: در جنگ جهانی اول و دوم، کشــور 
عزیزمــان بــه دلیل ضعــف و بی کفایتی 
حاکمان و پادشــاهان بی لیاقت و وابسته، 
مورد اشــغال بیگانــگان و متجاوزین قرار 

گرفت و خســارت های غیر قابل جبران و 
بی شماری بر کشورمان وارد شد.

وزیر ســابق دفاع با اشاره به موقعیت 
راهبردی ایران در منطقه غرب آسیا گفت: 
ایران به دلیل داشتن موقعیت راهبردی در 
منطقه غرب آسیا و با در اختیار داشتن منابع 
طبیعی سرشار و خدادادی و ظرفیت های 
بی نظیــر ژئوپلیتیکی، همواره مورد طمع، 
تعدی و دســت درازی ابرقدرت ها بوده و 
تاریخ ثابت کرده که هر زمان کشــورمان 
نتوانسته به قدرت بازدارندگی برسد، آماج 
بی رحمانه ترین حملات و دشــمنی ها قرار 

گرفته است.
امیر حاتمی نمونه بارز این بداندیشی را 
تجاوز رژیم بعثی عراق به کشورمان دانست 
و گفت: صدام جنایتکار که با حمایت های 
بی دریغ نظام اســتکبار قصد داشت ظرف 
سه روز خوزستان و ظرف یک هفته تهران 
را اشــغال و نظام نوپای جمهوری اسلامی 
را ســرنگون کنــد، در کمال نابــاوری با 
مقاومت سلحشورانه ملت و نیروهای مسلح 
مقتدرمان رو به رو شد و تودهنی سختی از 

فرزندان ایران اسلامی خورد.
وی در پایــان بــا اشــاره به ســرعت 
پیشرفت ها و تحولات فناورانه در عرصه های 
جهانی و لزوم توجه به این شتاب فزاینده 
گفــت: امــروز بــا مدیریــت راهبردی و 
هوشــمندانه فرمانده کل ارتش، فرمانده 
نیروی زمینــی و به ویژه فرمانده هوانیروز 
ارتش، شاهد پیشرفت های چشمگیری در 
ارتقای قــدرت رزم و آمادگی های دفاعی 
ارتش و به خصوص هوانیروز قهرمان هستیم 
که از این بابت خداوند متعال را شــاکر و 

سپاسگزاریم.

امیر حاتمی: 

فقط با اقتدار ملی می توانیم از حق كشورمان دفاع كنیم

حجت الاسلام حاجی صادقی:

مقاومت و ایستادگی
تنها راه غلبه بر »گرگ استکبار« است

نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به انتخابات 
۱۱ اسفند گفت: دشمنان انتظار داشتند مردم از نظام قهر کنند اما شکستی 

بزرگ توسط مردم متوجه آن ها شد.
حجت الاسلام عبدالله حاجی صادقی، نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در یادواره شــهدای منطقه 1۷ تهران طی سخنانی بیان داشت: حضور ما 
در این جلســات برای کسب فیض از شهداست و برای همین است که هر سال در 
ایامی مانند عاشورا به جلسات شهدا می رویم تا خودمان را در این جبهه پیدا کنیم. 

جلسات شهدا جلسات بصیرت و استقامت و کسب حیات واقعی است.
وی ادامه داد: خداوند در قرآن تاکید می کند حتی در خیال خود هم فکر نکنید 
شهید مُرده است بلکه حیات اصلی از آن شهداست. شهادت هدیه ای الهی است لذا 
من استدعا دارم به هیچ خانواده شهیدی به خاطر شهادت عزیزشان تسلیت نگویید.

نماینده ولی فقیه در سپاه بیان داشت: همه دشمنان دست به دست هم دادند تا 
عاشورا و اربعین کمرنگ شود اما خداوند اراده کرده است که این نهضت زنده بماند.
حجت الاسلام حاجی صادقی تصریح کرد: شهدای ما برای این انقلاب که به اسلام 
حیات تازه بخشید، سر و جان دادند تا انقلاب جان بگیرد و ما نیز امروز هر چه داریم 

از برکت خون همین شهداست.
به گزارش مهر، نماینده ولی فقیه در سپاه شهدا را مهم ترین عامل بقای نظام الهی 
معرفی کرد و گفت: ما باید از این مسیر مواظبت کنیم و بدانیم آنچه این انقلاب را 
زنده نگه می دارد، مقاومت در مقابل اســتکبار است. امروز زنان و کودکان در غزه با 
همین منطق ایســتادگی می کنند و همین منطق است که دشمن را شکست داده 

و ما را به پیروزی می رساند.
وی ادامه داد: جبهه اســتکبار بداند که تهاجم و تحریم برای آن ها فایده ندارد 
زیرا ما پیمانی با امام حسین )ع( و نایب امام زمان )عج( بستیم که همان طور که این 
انقلاب، اســلام را زنده کرد، ما هم این انقلاب را زمینه ساز ظهور کنیم و تا نابودی 

استکبار از پای نمی نشینیم.
حجت الاسلام حاجی صادقی افزود: دشمن 45 سال است هر کاری توانسته کرده 
 اما انقلاب توقف نداشته است؛ عامل اصلی همه پیروزی ها پیوند امت با ولایت است.

نماینده ولی فقیه در سپاه اظهار داشت: آنچه سبب شد این انقلاب از گردنه های 
سخت عبور کند، سربازی امت نسبت به ولایت بود. ما نیز همین جا با امامین انقلاب 
پیمان می بندیم و می گوییم که ما مردم مدینه زمان پیامبر )ص( و عراق در زمان 

امیرالمؤمنین )ع( نیستیم.
وی افزود: ما از یاران شب عاشورا هستیم که می گوییم هزاران جان را با افتخار 
در مسیر حفظ دین خدا و استمرار حاکمیت الهی فدا خواهیم کرد و با تمام وجود 

بر این سربازی مقاومت می کنیم.
نماینده ولی فقیه در سپاه در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به انتخابات 
اخیر در کشور گفت: علی رغم همه تلاش های دشمن، بار دیگر مردم در انتخابات 
حضور پر شور پیدا کردند. دشمنان انتظار داشتند مردم از نظام قهر کنند اما شکستی 

بزرگ توسط مردم متوجه آن ها شد.
وی با تاکید بر اینکه نمایندگان جدید باید قدرشــناس این امت باشــند، بیان 
داشــت: پیام جبهه انقلاب به همه مســئولان این است که ما از شما ولایتمداری و 
ســربازی ولایت می خواهیم. از شما می خواهیم مواضع ولایت را خوب بفهمید و به 
آن عمل کنید. ما 45 ســال است تجربه کرده ایم که هر جا التزام عملی به سخنان 

ولایت داشته ایم، موفق بودیم.
حجت الاسلام حاجی صادقی ادامه داد: ما از مسئولین می خواهیم به دستور اخیر 
مقام معظم رهبری با تمام وجود عمل کنند و سخن اختلافی نگویند و برای خدمت 

به مردم دست به دست هم بدهند.
نماینده ولی فقیه در ســپاه اظهار داشت: مسئولین کشور باید قدردان مردم و 
ولی نعمتان خود باشــند و با تمام وجود، وارد میدان خدمتگذاری شــوند. از آن ها 
می خواهیم همه را به انقلاب اســلامی دعوت کنند نه به خود؛ خود را برای انقلاب 
اســلامی بخواهند نه انقلاب اسلامی را برای خودشان؛ کرسی مسئولیت را فرصت 
خدمت گذاری قرار بدهند نه جایگاهی که ماندنی است و بدانند که روزی این جایگاه 

را ترک خواهند کرد.
وی تاکید کرد: مادامی که اتحاد داشــته باشیم، از دشمن نگران نیستیم. مردم 

ایمان خودشان را ثابت کردند و امروز نوبت استقامت شما مسئولان است.
نماینده ولی فقیه در ســپاه با بیان اینکه خانواده شــهدا و نیروهای انقلاب از 
مســئولین کشــور، ولایتمداری در عمل و مجاهدت شبانه روزی برای خنثی کردن 
نقشــه های دشــمن و خدمت به مردم را می خواهند، اضافه کرد: تنها راه پیروزی و 

غلبه بر گرگ استکبار، ایستادگی و مقاومت است.

حمید بهبهانی، وزیر اسبق راه درگذشت
حمید بهبهانی، وزیر راه دولت نهم درگذشت.

به گزارش مهر، وی متولد 1۳19 در شیراز و دارای دکترای تخصصی عمران با 
گرایش حمل ونقل و ترافیک از دانشگاه کینزول فلوریدا و استادتمام دانشگاه علم و 

صنعت بود و در دولت احمدی نژاد مسئولیت وزارت راه را برعهده داشت.
خطیب جمعه شیراز:

نتیجه انتخابات برد ملت ایران
و نمایش مردم سالاری دینی در دنیا بود

شیراز- خبرنگار کیهان:
آیت الله دژکام، امام جمعه شیراز در خطبه های نماز جمعه شیراز ضمن 
توصیه به رعایت تقوای الهی گفت: دولت سیزدهم سند تحول دولت را در 
۱8 اسفندماه ۱۴۰۰ ابلاغ کرد، اما چرا سند تحول؟ برای اینکه رهبر معظم 
انقلاب در سال های اخیر مکررا فرمودند در اداره کشور تحول ایجاد کنیم.

امام جمعه شــیراز با بیان اینکه با وجودی که طی دو سال اخیر کارهای خوبی 
انجام شده است، اما هنوز در قسمت هایی تحرک جهادی مشاهده نمی شود، گفت: 
هر قسمتی از ادارات که تحرک خوبی دارد مراجعه کم است و هر جا تحرک ندارد 

مراجعه مردم به بنده بیشتر است.
دژکام با اشاره به هدفگذاری دولت درباره خانواده اظهار کرد: دولت در این زمینه 
کار خود را انجام داده و ســند تحول تنظیم کرده است و اکنون نوبت به حلقه های 

میانی رسیده است که پای کار آیند.
وی با یادآوری اینکه در سند دولت 8 مطلب درباره مسئله خانواده آمده است، 
گفت: انتظار می رود مســئول امور اجتماعی استانداری این موارد را بررسی کند تا 
ببینیم با وضعیت مطلوب چقدر فاصله داریم و این مسائل بیان شود تا مردم بدانند 

و کمک دهند یعنی کار جهادی انجام گیرد.
امام جمعه شیراز بر ضرورت حضور و کمک مردم، سمن ها، مجموعه های دولتی 
و غیردولتی برای اجرای این موارد تأکید کرد و گفت: کشــور باید به گونه ای باشد 
که از نظر مسائل مختلف جزو بهترین ها باشد و یکی از این ها مسائل خانواده است 

که باید مراعات شود.
خطیب جمعه شــیراز در ادامه ســخنان خود از حضور حماسی ملت ایران در 
راهپیمایی 22 بهمن و انتخابات 11 اسفندماه قدردانی کرد و گفت: همه دستگاه های 
تبلیغی دشمن که دنیاپرستی را تبلیغ می کنند، می گفتند در انتخابات شرکت نکنید 
و به هر شکلی می خواستند مردم را نسبت به انتخابات بی رغبت کنند اما ملت ایران 
مجاهدانه در مقابل همه این دســتگاه های شــیطانی ایستادند و حضوری خوب و 

مشارکت قوی ثبت کردند.
وی حضور حماسی مردم در انتخابات را نمایش مردم سالاری دینی دانست که 

موجب شد دشمن باز هم ناکام بماند.

هر ماه یک هزار واحد مسکونی در قم
افتتاح می شود

قم- خبرنگار کیهان:
استاندار قم گفت: در مدیریت استان هدف گذاری کرده ایم از ابتدای سال 

۱۴۰3 ماهیانه یک هزار واحد مسکونی در قم افتتاح کنیم. 
 ســیدمحمد آقامیری در جلسه بررســی آخرین وضعیت پروژه های مسکونی 
شــهرک شهید  گفت: جهاد مسکن سازی نکته مهمی است که در مدیریت استان 
مورد توجه قرار گرفته و ما به طور جدی پیگیر هستیم تا نیاز اقشار مختلف مردم 

در حوزه مسکن را برطرف کنیم. 
اســتاندار قم با بیان اینکه دهها هزار مسکن در قم در حال احداث است گفت: 
باید کاری کنیم که  اولا عقب ماندگی و ناترازی مسکن  از بین برود و در ثانی مسکن 

در دسترس عموم قرار گیرد.
گفتنی است در قم بیش از ۷0 هزار مسکن در قالب نهضت ملی مسکن در حال 
ساخت است و کارگاه های ساخت مسکن برای تسریع در تولید ، در چند نوبت کاری 

مشغول ساخت مسکن هستند.


